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Raad van bestuur ACCSI vzw/CC Sint-Niklaas 

 
Activiteiten Cultuurcentrum Sint-Niklaas (“ACCSI”) VZW 
Grote Markt 1, 9100 Sint-Niklaas 
Ondernemingsnr. 459.206.512 
 
NOTULEN VAN DE VERGADERING VAN DE RAAD VAN BESTUUR  
op maandag 24 oktober 2022 om 20 uur - Zagerij Vakschoolhof 
 
Aanwezigheidslijst, verontschuldigingen en volmachten: zie lijst in bijlage 
Verslag: Bieke Gevaert 
 
 
De vergadering wordt geopend onder voorzitterschap van de heer Filip Baeyens. 
Hij verwelkomt de aanwezigen. De verontschuldigingen en volmachten worden overlopen, het 
vereiste aanwezigheidsquorum is bereikt. Deze vergadering kan rechtsgeldig beraadslagen over de 
onderwerpen die op de agenda werden geplaatst. 
 
 

1. Goedkeuren verslag vorige vergadering 27 juni 2022 
 

Een lid van de raad van bestuur merkt op dat het verslag van de vorige vergadering te lang op 
zich laat wachten. In de toekomst niet meer wachten tot de volgende vergadering.  

 
Het verslag van de raad van bestuur van 27 juni 2022 wordt goedgekeurd. 

 
 
2. Personalia 

 
a. Geboorte Arvo, zoontje van Oona. 
b. Kristof neemt tijdelijk haar taken over (werkt 10 maanden voltijds i.p.v. halftijds). 

Een lid van de raad van bestuur vraagt of het de bedoeling is dat Kristof ‘maar’ 10 
maanden voltijds werkt. Kan/wil hij langer? 
> Het kan een optie voor de toekomst zijn, maar de puzzelstukjes moeten nog gelegd 
worden. 

c. Druk op klein balieteam door afwezigheden collega’s => verdere aanstelling van 
Nathalie Geleyn voor 3 maanden => tijdelijk aangepaste openingsuren. 

d. Zwangerschap Narcisse => maart 2023. Er wordt vervanging voorzien. 
e. Vertrek Rik (sinds 1 oktober) naar UA. Er is nog geen vervanging, de procedure wordt 

opgestart. 
f. Vertrek Annelies (midden november) naar het Toneelhuis => opvolging via Veerle 

Vermeulen => aandacht: ‘verhuur’. 
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3. Financiën 
 

a. Begrotingswijziging 2022 – begroting 2023 
 
De laatste kolom is het voorstel tot budget 2023. Dit is niet definitief, er zal nog aan 
geschaafd worden.  
De afrekening 2019 wordt nog steeds meegenomen als referentiejaar. Het voorjaar is 
niet zo goed geweest door corona, in het najaar hebben we te kampen met inflatie. 
 
Zalen: de retributiecijfers gaan aangepast worden, maar dit heeft nu nog geen effect 
op de begroting. 
 
Eigen producties: 

o Theater en dans: we hebben de uitgaven verminderd, maar ook de ontvangsten 
zijn verminderd. De ontvangsten behouden we voor 2023 en de uitgaven 
worden opgetrokken.  
De ticketverkoop is niet meegevallen, vooral heel last minute verkopen. Dit is 
een algemene trend. We moeten onze promo hieraan aanpassen en kort op de 
bal spelen.  
Muziek en humor: de uitgaven worden verhoogd, vooral door het huren van 
materiaal (bv. de - last minute - vraag van artiesten naar bewegend licht, of 
huren van een piano voor klassieke muziek > kost geld).  
Klassieke muziek is zeer duur en verkoopt niet goed. Je kan in vraag stellen of 
je dit verder moet programmeren of iets moet doen aan het oubollige imago.  
Bij muziek en humor wordt met partages gewerkt. Als we de ticketprijs 
omhoog doen, komt er voor ons weinig bij.  
Je kan de kosten voor bv. bewegend licht in vraag stellen, bv. naar fiftyfifty 
gaan. Aankoop is niet interessant. Het is een hele dure aankoop en er bestaan 
verschillende sets. De hele sector worstelt ermee. Er zal wel een signaal komen 
vanuit de sector.  

o Circus: de uitgaven gaan licht naar beneden en de ontvangsten ook. Voor 
volgend jaar kijkt Ann voor iets goedkopere producties. 

o Jeugd: de uitgaven hebben we verhoogd en de ontvangsten laten zakken. Het 
zijn vooral familievoorstellingen die vaak dure voorstellingen zijn. De 
schoolvoorstellingen gaan heel goed. Vorig jaar zijn er 15.000 leerlingen 
komen kijken.  
Ann heeft een voorstel om de prijs van een ticket voor zowel familie- als 
schoolvoorstellingen met 1 euro te verhogen. Dit ligt in lijn met de andere CC 
en is voor het najaar (het voorjaar ligt vast).  
 

Vrije Ateliers: Nick gaat nog bekijken of de cursusprijzen omhoog moeten. De 
cursussen verkopen niet zo goed. Ze gaat bekijken om terug break-even te draaien. 
Volgend jaar gaan de uitgaven stijgen door de stijgende loonkosten van de lesgevers. 
 
Expo: het budget is opgetrokken, hierin zit o.a. het project Kunst op het Water. Voor 
volgend jaar ligt het budget terug op het niveau van 2022.  
De expo OOPS loopt goed, er komen o.a. veel scholen. Dit geeft een stijging van de 
inkomsten, maar er worden ook meer gidsen ingezet waardoor er ook meer uitgaven 
zijn. 
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Participatieprojecten: gezakt maar wordt volgend jaar terug opgetrokken. Patricia en 
Nick werken hiervoor samen. 
 
Experimenten: ook hier gezakt maar wordt volgend jaar opgetrokken. Wordt vooral 
gebruikt voor de seizoenstart.  
 
Subsidies: dit jaar hebben we 2 subsidies gekregen, Annelies gaat voor volgend jaar 
bekijken of er ook voor expo een subsidie in zit (voor tijdelijke expo’s). 
 
Reynaertmassaspel: voorlopig 15.000 begroot in 2022 en 250.000 in 2023, maar dit 
moet break-even draaien. Op de komende raad van bestuur geven we een overzicht 
van de budgettaire planning. 
 
Promo: het budget blijft op hetzelfde niveau.  
 
Ondersteunend technisch beleid: het budget is gedaald voor externe theatertechnici, 
volgend jaar begroten we dat opnieuw. Er is dit jaar nog geen gebruik gemaakt van 
externe theatertechnici, maar we blijven dit wel voorzien. 
 
De werkingsmiddelen (informaticakosten) stijgen door Yesplan. Yesplan werkt, het 
spaart veel werk uit. Dat is ook de reden waarom de 2 overgebleven medewerkers nog 
overeind staan. 
 
Samenwerkingsverbanden: alleen nog met De Casino en voor de uitreiking van de 
cultuurprijzen. 
 
Resultaat: in het budget 2022 doen we er 125.000 euro af en in 2023 163.000. Dit kan 
in 2024 niet opnieuw gedaan worden.  
 
Een lid van de raad van bestuur wijst erop dat dit nogal een duikvlucht is. Hij uit zijn 
bezorgdheid hierover, we mogen het niet te ver laten komen.  
 
Een lid van de raad van bestuur vraagt of bij de integrerende projecten, de subsidies 
voor de Stemcursussen (Vrije Ateliers) jaarlijks terugkomen. 
> Ja, maar ze moeten steeds opnieuw aangevraagd worden. Het is niet zeker dat je dat 
krijgt.  
Verder wil het lid van de raad van bestuur weten of de stijging van de tickets 
afgetoetst is bij het LOP. 
> Neen, maar de vraag is nog steeds groter dan het aanbod. Er zijn wachtlijsten en we 
verwachten niet meteen een terugval. 
De technische kosten, algemene kosten en omkaderingskosten zijn fel gestegen. Het 
budget staat onder spanning. 
De bijdrage van de stad aan de vzw is al jaren niet gewijzigd. 
 
Een lid van de raad van bestuur wijst bij de ruime culturele programmatie op de 
evolutie van 2019 naar 2023: daar is 250.000 euro bij, maar dat is voor het 
Reynaertspel. Van 2019 naar 2022 is er slechts 20.000 bij. Met de indexatie en zo, gaat 
er dan een verschraling van het aanbod zijn?   
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> Dat is een moeilijke oefening. Als we moeten besparen, kan dat alleen op de 
uitkoopsommen, dus op het artistieke gedeelte. Maar een vermindering van 
programmatie betekent ook een vermindering in ticketverkoop, dus dan dalen de 
inkomsten ook. Er moeten keuzes en compromissen gemaakt worden. Ook andere CC 
worstelen hiermee. 
 
Een lid van de raad van bestuur wijst erop dat bij de gezelschappen de kosten ook 
stijgen. De uitkoopsommen zullen dus stijgen en er zullen keuzes gemaakt moeten 
worden. Hij hoopt dat er een gevarieerd aanbod blijft en niet alleen humor met 1 
persoon op het podium die volle zalen trekt. Hij heeft er wel vertrouwen in dat er 
genoeg diversiteit zal zijn. 
 
Een lid van de raad van bestuur vraagt of de energiekost bij de stad ligt en niet bij de 
vzw. 
> Ja. 
Hier en daar zijn er CC die wintersluitingen invoeren. 
 
 
De raad van bestuur keurt de begroting 2023 goed. 
 
 

4. Programmatie 2022-2023 
 

a. Stand van zaken ticketverkoop: eerste cijfers en evoluties 
 

 Start verkoop Stand van zaken 
24/10 

Vergelijking 
2021 – start 
verkoop 

Ticketverkoop 7.409 11.300 8.420 
Aantal 
vriendenpassen 

505 545 333 

Aantal tickets 
met VP 

3.507 4.582 3.626 

 
 De start ticketverkoop was geen hoogvlieger, lag een stukje lager dan vorig jaar bij de 
start van het seizoen. Er wordt veel last minute besteld. Dat zien we ook in ’t Ey, De 
Casino en andere CC. 
Er zijn meer vriendenpassen verkocht. 
De omruilgarantie is ingevoerd maar wordt nog niet vaak gebruikt. 
De ene voorstelling loopt beter dan de andere. Trend: grote, bekende namen hebben 
een grotere aantrekkingskracht. 
Een lid van de raad van bestuur merkt hierbij op dat mensen momenteel eerder kiezen 
voor minder voorstellingen maar ook voor minder risico. 
 
Er zijn veel minder uitverkochte zalen. 
 
Tijdens corona kwamen redelijk wat mensen niet opdagen, dat is nu niet meer het 
geval. 
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Een lid van de raad van bestuur hoort dat veel mensen een jaarprogrammaboekje 
missen. 
> Dat nemen we sowieso mee. 
 
Een lid van de raad van bestuur merkt op dat de website niet werkt naar behoren. Het 
is moeilijk om te boeken nu er geen jaaroverzicht is en de website steeds verspringt.  
> Het is een terechte opmerking, dit wordt meegenomen. 
 
Een lid van de raad van bestuur vraagt al eens aan mensen wat ze gekozen hebben. 
Vaak nog niks, ze wachten af. Het financiële speelt nu een rol. Ook als je met meerdere 
personen komt en iets wil drinken, loopt dat op.  
 
Een lid van de raad van bestuur vult aan dat er ook redelijk wat mensen nog tickets 
hebben van de coronajaren en die nu eerst willen gebruiken. Dan pas kopen ze nieuwe. 
Het zijn vaak drukke weken. 
 

b. Expo Oops: 400 mensen op vernissage. Loop goed, vooral door scholen. Voor de 
scholen is er een samenwerking met de dienst duurzaamheid (betalen toegang voor SN 
scholen + budget voor duurzaam project nadien).  
Ook lezingen door Dirk Draulans (waren direct uitverkocht) + De Zaak Shell in SSB. 
 

c. Stand van zaken Openluchtmusical R: 
i. Audities in de Zagerij/Smederij: 170 mensen kwamen op auditie. 

ii. Ticketverkoop start tijdens De Nacht (laatste weekend januari 2023) + 
overdracht voorzitterschap IGP Land van Reynaert van Stekene naar Sint-
Niklaas. 

 
 
5. Beleid 

 
a. Masterplan open cultuursite (bureau Nero) => inspraakrondes: 

i. commissie: 13-10 
ii. personeel: 24-10 
iii. stakeholders: 25-10 
iv. cultuurraad, ACCSI, academieraden: 26-10. 

Het is beleidsvoorbereidend werk voor de komende jaren. 
b. Traject missie visie. 

i. Wat voorafging:  
1. workshop alter today; 
2. publieksbevraging UA; 
3. brainstorm personeel teamoverleg; 
4. gesprekken met experten. 

ii. Wat nog komt: 
5. input RvB, collega’s, partners; 
6. input nieuwe directeur. 

 
c. Beslissingen MJP: 

 



Verslag vergadering raad van bestuur 24 oktober 2022 Pagina 6 
 

o Werken stadsschouwburg: de besparingsoefening voor de stad heeft relatief 
positief nieuws gebracht voor het CC. Er was in de budgetten geld voorzien voor 
nieuwe zetels in de schouwburg. Ook de aanpak van de zaal was belangrijk (zicht 
vanaf rij 15).  
Er is een oefening in fasen gedaan door leden van het CC. Daar is ook budget op 
geplakt. De zetels worden vervangen en de hellingsgraad wordt aangepakt. 
Daarbij zullen een 100-tal zetels opgeofferd moeten worden.  
Maar: de zaal is niet zo vaak meer uitverkocht. 
Daarvoor is 850.000 à 900.000 euro nodig. Dat is goedgekeurd. 
De verandering heeft ook een impact op de in- en uitgangen en de 
nooduitgangen. Ook het budget voor de circulatie van het publiek (inkom, trap,…) 
is goedgekeurd.  
Het gaat om +/- 1,5 miljoen voor fase 1 en 2 (voorzien in 2023 en 2024). Nog te 
bekijken of de 2 fasen samen of apart aangepakt worden.  
Er komen ook opfris(schilder)werken en de akoestische panelen blijven hangen en 
worden meegenomen in de nieuwe look-and-feel. 
Het budget wordt pas goedgekeurd op de gemeenteraad van december en daarna 
worden de bestekken gemaakt. 
 
Een lid van de raad van bestuur vraagt of het vergelijkbaar is met wat er recent 
gedaan is in de Bijloke. 
> Ja. 
 
Een lid van de raad van bestuur vraagt of het idee van die -100 zitjes onderzocht 
is. 
> De kaap van de 400 halen we niet zo gauw meer. We gaan nu een betere 
kwaliteit hebben. 
We hebben ook concurrentie gekregen van goede zalen in Waasmunster en 
Beveren. Er waren veel mensen die bij ons niet wilden komen als ze achteraan 
moesten zitten of achter de regie. 
 

o Retributies: er komt een stijging met 10% op alle vlakken. Het is van 2014 geleden 
dat de tickets nog geïndexeerd waren.  
Een lid van de raad van bestuur vraagt of de subsidies voor derden behouden 
blijven en of die dan ook stijgen. 
> Ze blijven behouden maar de gemeenteraad wil eerst de voorzitter van de 
cultuurraad zien. 
 

o Nieuw organogram voor cultuur en vrije tijd: goedgekeurd door het college. De 
theatertechnici en de ploegbaas zullen een betere loonschaal krijgen.  
We hebben een heel goed team, we moeten dat koesteren.  
 

 
6. Uit de sector 

 
a. CTW: de regiopublicatie komt er tegen het einde van het jaar > WAAHZ!  

Verschijnt 3x per jaar. Het wordt een echt magazine voor het hele Waasland. De 10 
gemeenten hebben er een plaats in. Het wordt een fris magazine, breed en heel 
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laagdrempelig. Narcisse is heel nauw betrokken bij de inhoud. 
 

b. Publieksbevraging UA: afgerond. Zodra het rapport binnen is, wordt dit 
teruggekoppeld. Het wordt ook meegenomen in het traject missie/visie van het CC. 
Ongeveer 500 à 600 mensen hebben de bevraging ingevuld. 
 

7. Varia 
 

a. Opstart Yesplan: kost wel wat en vergde inspanningen, maar de return die we nu al 
hebben is enorm. Het is heel gebruiksvriendelijk en kan volledig op maat gemaakt 
worden, het biedt heel wat mogelijkheden. Er wordt stap voor stap gestart met de 
eigen producties. 
 

b. Uitdaging van derden die de schouwburg willen gebruiken (scholen, verenigingen, …). 
 

c. Annelies gaat niet meer aanwezig zijn op de algemene vergadering. Ze wordt 
bedankt voor heel haar traject. Ze is vooral sterk gewaardeerd in coronatijden.  
Annelies dankt iedereen en draagt iedereen een warm hart toe. Ze nodigt iedereen 
uit op een afscheidsdrink. 
 

 
 
 
 
Filip Baeyens Luk Huys Annelies De Graeve 
voorzitter ondervoorzitter secretaris 
 

 
 

Bijlagen bezorgd bij de uitnodiging:  
 

- Verslag RVB ACCSI 2022-06-27 
- Volmacht RVB 2022-10-24 
- Begrotingswijziging 2022 en 2023 

 
Ter vergadering en/of bij dit verslag: 
 
 


